
 سخنگوی قوه قضائیه :
 بی حجابی جرم مشهود است

 برخورد بی درنگ با مفاسد اقتصادی
 آخرین وضعیت پرونده سرقت

 از صندوق امانات بانک ملی

سخنگوی قوه قضائیه اظهار داشت: عدالت فقط در 
محکمه نیست. عدالت را باید در جامع محورهای انقلاب 
اسلامی ببینیم. مسعود ستایشی گفت:   تاکید رئیس 
قوه قضائیه بر موقعیت شناسی در اجرای قانون، شناخت 
ترفندهای جدید دشمن و صیانت از اعتماد مردم به 
نظام اسلامی از طریق استمرار برقراری ارتباط با مردم 
و شنیدن دغدغه های مردم از جمله نکات برجسته بود. 
وی افزود: رئیس قوه قضائیه در رابطه با برخورد با مفاسد 
از جمله برخورد با مفاسد اقتصادی و ناسازگاری با مظاهر 
فساد در جامعه دستوراتی را صادر کرده اند. سخنگوی 
قوه قضائیه بیان کرد: هفته گذشته حکم پرونده رستمی 
صفا به سرانجام رسید، این امر بیانگر این موضوع است که 
قوه قضائیه هیچگونه مسامحه ای با فساد ندارد. همچنین 
در اجلاس برگزار شده، رئیس دستگاه قضا بر برخورد 
ضابطان با نظارت دادستان ها با جرائم مشهود از جمله 
بی حجابی با استفاده از ظرفیت قانونی فعلی تا به سرانجام 
رسیدن قانون جدید تاکید کرد. ستایشی یادآور شد: بر 
اساس تاکید رئیس قوه قضائیه مستمرا گفته شده در 
حوزه حجاب قانون وجود دارد و بی حجابی جرم مشهود 
است و کیفیت جرم مشهود در قانون بیان شده و ضابطان 
موظف به برخورد با جرم مشهود هستند. وی درباره آخرین 
وضعیت پرونده سهامداران سدید بیان داشت: فرایندهای 
رسیدگی در موضوعات کیفری و جزایی و حقوقی در قانون 
کاملا احصا شده است. طرق رسیدگی و نحوه اعتراض به 
تصمیمات یا شکایات از تصمیمات اتخاذ شده از دادگاه 
بدوی طبق قانون مشخص شده است. در حوزه کیفری 
نیز مقررات ما در باب تجدیدنظرخواهی، فرجام خواهی 
و اعاده دادرسی به موجب قانون مشخص است. ستایشی 
درباره اینکه با توجه به مباحث مطرح شده مبنی بر دادن 
اطلاعات محرمانه به صندوق بین المللی پول از سوی 
رئیس سابق بانک مرکزی در دولت گذشته، آیا دستگاه 
قضائی به عنوان مدعی العموم در این زمینه ورود داشته یا 
شکایتی را دریافت کرده است؟ افزود: تا این لحظه گزارشی 
که مبتنی بر این باشد از ناحیه فرد مورد نظر صورت گرفته 
باشد، واصل نشده و اگر چیزی برسد اطلاع رسانی می کنیم . 
وی افزود: این اطمینان را داشته باشید دستگاه قضائی با 
تمسک به موازین قانونی و شرع مقدس، آنچه که به دستش 
برسد که مبتنی بر تضییع حقوق عمومی است، کوتاه 
نمی آید و مسامحه ندارد و با قاطعیت برخورد می کند. وی 
در خصوص آخرین وضعیت پرونده حمله تروریستی به 
شاهچراغ و نیز گزارش وزارت اطلاعات مبنی بر دستگیری 
۲۰۰ تن از اعضای داعش  و جاسوسان رژیم صهیونیستی، 
بیان کرد: خبری که داده شده را تایید می کنیم و در این 
خصوص اعلام می کنیم که اقدامات موسعی از سوی 
ضابطان و قوه قضائیه صورت گرفته و پرونده های متعددی 
تشکیل شده است. سخنگوی قوه قضائیه ادامه داد: بارها و 
بارها عرض کردیم که هیچ گونه تعارفی با کسانی که برهم 
زننده امینت و روان مردم هستند نداریم و چنانچه مستقیم 
یا غیرمستقیم با سرویس های خرابه کار رژیم صهیونیستی 
یا غرب ارتباط داشته باشند برخورد می کنیم. وی افزود: 
افراد بازداشت شده از جمله بازداشتی های حمله دوم 
به شاهچراغ مشخص هستند و نحوه بازداشت و تعداد 
آنها مشخص است ولی از آنجا که این پرونده در مرحله 
تحقیقات ابتدایی است نمی توان جزئیات بیشتری را گفت 
اما متهمان قصد فعالیت خرابکاری و تروریستی در نقاط 
مختلف کشور در اربعین حسینی و قبل و پس از این ایام 
را داشتند. سخنگوی قوه قضائیه در رابطه با اقدامات قوه 
قضائیه در خصوص اصلاح ساختارهای فسادزا و زمینه های 
فساد گفت: قوه قضائیه با همکاری سازمان بازرسی کل 
کشور سه راهبرد تقویت شفافیت و پاسخگویی، ارتقای 
مبارزه بی امان با فساد و پیشگیری از فساد در دستگاه های 
اداری را موردتوجه قرار داده است. سخنگوی قوه قضائیه 
ادامه داد: مبارزه با فساد تقویت شده است و با روش های 
علمی حل مساله و در بستر اسناد بالادستی با هدف 
افزایش کارایی و رشد اقتصاد تاکنون موفق به شناسایی 
۲۱۰ گلوگاه فسادزا شده ایم و به منظور تقویت مبارزه با 
فساد نظارت الکترونیک، تعامل با دستگاه ها و حمایت 
از گزارشگران فساد اقداماتی انجام شده است. وی در 
خصوص حمایت قوه قضائیه از افشاگران و گزارشگران 
فساد اظهارکرد: نگاه قوه قضائیه حمایت از گزارشگران 
فساد اقتصادی است، این افراد یار و یاور قوه قضائیه در 
امر مبارزه با فساد هستند، در مبارزه با جرائم مشهود نیز 
ضابطان موظف هستند که مطابق موازین قانونی عمل 
کنند و این مسیر مورد حمایت قوه قضائیه است؛ البته باید 
این نکته را مورد توجه قرار داد که افشاگری فساد نباید 
منجر به اشاعه فساد باشد. ستایشی ادامه داد: لایحه ای در 
خصوص حمایت مالی از افشاگران تدوین شده و در صحن 
مجلس مطرح است . در این لایحه به چگونگی حمایت از 
افشاگران فساد اقتصادی پرداخته شده است. سخنگوی 
دستگاه قضا در خصوص بازداشت برخی اعضای شوراهای 
شهر در سراسر کشور افزود: به دنبال ارتقای اعتماد مردم 
هستیم اما عده ای با اعمال خود اقدام به بی اعتمادی 
می کنند و با کسانی که مرتکب رفتار مجرمانه می شوند 
مطابق با قانون برخورد می کنیم. در جلسه با شورای 
عالی استان ها پیشنهاد شد تا کارگروه مشترکی میان 
قوه قضائیه و شورای عالی استان ها تشکیل شود تا این 
کارگروه با تعیین اولویت ها به احصا و رفع مسائل مربوطه 
بپردازد. سخنگوی قوه قضائیه درباره آخرین وضعیت 
پرونده سرقت از صندوق امانات بانک ملی تاکید کرد: ۴ 
نفر از ۲۸ متهم با قرار بازداشت موقت در زندان هستند. 
سایر متهمان با وثایق سنگین و به لحاظ صدور قرار قبولی 
وثیقه آزاد هستند. در حال حاضر ۷۵ نفر از مجموع ۱۵۲ 
مالباخته، وجوه امانی خود را از بانک ملی اخذ و پس از 
مصالحه نسبت به بانک ملی رضایت کامل و بدون قید و 

شرط خود را اعلام کرده اند.

آرمان ملی- مطهره شفیعی: پایگاه خبری »چند ثانیه« از 
جداکردن دختران و پسران در دانشگاه فردوسی مشهد خبر داد. 
غفاری، معاون دانشجویی دانشگاه فردوسی گفت: کلاس های 
دانشگاه فردوسی تفکیک جنسیتی نشده است بلکه دختران و 
پسران باید در کلاس به صورت ردیف های جداگانه بنشینند و 
این نامه طبق آیین نامه شورای انقلاب فرهنگی بوده است و چیز 
جدیدی نیست. پیش از این هم در مترو میان زنان و مردان پرده 
کشیدند و مسئولان مترو در توجیه این اقدام  گفتند که خواست 
مردم بوده است! اما همان زمان مدیرعامل شرکت بهره برداری 
متروی تهران اظهارکرد: »به نظر می رسد طرح نصب شده روی 
این موانع شیشه ای خیلی مورد توجه مسافران قرار نگرفته و 
با نقدهایی روبه رو شده است.« یعنی اعتراض به این اقدام، به 
تصاویر بر روی پرده ها تقلیل داده شد! برخی پس از خواندن 
این سطور به یاد اظهارات حسن روحانی در جریان تبلیغات 
انتخاباتی سال 96 در سالن ۱۲ هزار نفری آزادی افتادند که با 
کنایه به رقیب اصلی اش گفت: »من اینها را می شناسم.... روی 
کار بیایند در پیاده روها دیوار می کشند و می خواهند همه جا را 
 مردانه زنانه کنند!« در آن روز اصولگرایان این اظهارات روحانی 

را غیرواقعی و سیاه نمایی خواندند. 

   تفکیک جنستی خواست علم الهدی است 
تاکید بر جداسازی زنان و مردان در مشهد پررنگ بود و 
هست بنابراین اکنون که خبر جداسازی دانشجویان منتشر 
می شود، چندان عجیب نیست. آیت ا... علم الهدی امام جمعه 
مشهد و پدر همسر رئیس جمهور از جمله افرادی است که بر 
جداسازی دانشجویان تاکید دارد. او حتی سال 9۵ به این موضوع 
می پرداخت و می گفت: »وقتی بنا شد در کلاس درس پسری 
کنار دختری بنشیند که این دختر آرایش کرده و موهایش 
پریشان است و بوی عطر آن در بینی این پسر پیچیده است 
این معلم چگونه می تواند از این ۲ جوان ۲ انسان بسازد.« او در 
فروردین سالجاری بیان داشت: »فسق و فساد یک عده جوان که 
حتم باید در سلف سرویس دانشگاه، دختر و پسر باهم بنشینیم 
و باهم غذا بخوریم، این لامذهبی ها ظهور و بروز پیدا می کند 
پس معلوم می شود تهاجم دشمن به دین شما از همه چیز بیشتر 
است، چون دین شما و ایمان شما را بنیه این نظام می داند؛ اگر 
دین شما لطمه پیدا کرد و ضربه خورد، بر پیکر استحکام و بنیه 

نظام ضربه وارد می شود و راه برای دشمن بیشتر باز می شود.«

   تفکیک جنسیتی دانشگاه ها در دولت های مختلف 
مواضع مسئولان درباره تفکیک جنسیتی دانشگاه ها در 
دولت های مختلف چگونه بود؟ مصطفی معین، نخستین  وزیر 
علوم دولت اصلاحات ومخالف جدی جداسازی دانشجویان بود. 
مخالفت های او با برخی سیاست های تندروها سبب استعفایش 
شد و می گوید: »اولین دلیل استعفای من  برخورد اعمال شده با 
دانشگاه ها و دومین محور آن تداخل جدی وظایف کاری وزیر علوم 
با شورای عالی انقلاب فرهنگی بود. زیرا که نمی توانستم دانشگاه ها 
را جهت دهم.« جعفر توفیقی پس از معین وزیر علوم اصلاحات 
شد که او هم مخالفت صریح خود با تفکیک جنسیتی را بارها اعلام 
کرده است. توفیقی تاکید کرده که »موردی من برخورد نکردم که 
حضرت امام در خطاب به دانشگاهیان اشاره به این مساله کرده 
باشند که باید مثلا تفکیک جنسیتی باشد و باید دختر و پسرها جدا 
باشند و یا ما باید دانشگاه جدا داشته باشیم.« در دولت احمدی نژاد 
نگاه به تفکیک جنسیتی متفاوت بود. در سال 9۰ احمدی نژاد که 
رئیس جمهور بود در نامه ای به دو وزیر دولت دهم ضمن تاکید بر 

ضرورت خودداری از اقداماتی که آن را سطحی و غیر عالمانه نامید، 
مخالفت خود را با اجرا شدن تفکیک جنسیتی )طرح عدم اختلاط( 
در دانشگاه ها اعلام کرد. اما از سوی دیگر کامران دانشجو که وزیر 
علوم آن دولت بود از موافقان طرح تفکیک است و گفته بود: »قانون 
را که می گوید دانشجویان زن و مرد لازم است در کلاس های درس 
در دو ردیف جداگانه بنشینند را اجرا می کنیم. جدا کردن دختران 
و پسران در کلاس های عمومی و در کلاس هایی که تعداد دختران 
و پسران به حدی است که بتوان جدایشان کرد چه اشکالی دارد. 
آنها که ناراحتند آیا می میرند؟« دولت روحانی نسبتی با تفکیک 
جنسیتی نداشت چنان که رضا فرجی دانا وزیر علوم آن دولت 
تاکید کرده بود: »لفظی به نام تفکیک جنسیتی در سند دانشگاه 
اسلامی وجود ندارد.« پس از او محمدعلی نجفی وزیر شد که او 
هم مانند فرجی دانا معتقد است: »امام معتقد بوده مسأله تحصیل 
دانشجویان دختر و پسر در یک فضا و یک سقف نه منع شرعی دارد 
و نه منع اجتماعی.« زلفی وزیر علوم دولت سیزدهم اما در ابتدا 

تاکید کرد که »تصمیمی برای تفکیک جنسیتی نداریم«. 
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بررسی مواضع دولت های مختلف درباره تفکیک جنسیتی دانشجویان

خواست پدرزن رئیسی اجرا شد!
   تفکیک جنسیتی در دانشگاه فردوسی مشهد

آرمان ملی- حمید شجاعی: بهارستان نشینان اصولگرا 
به رغم حضور یکدست جریانی در مجلس نتوانستند آن طور 
که باید وحدت و ائتلاف اولیه خود را حفظ کنند و همین شد 
که از اجلاسیه سال دوم و در انتخابات رئیس و هیأت رئیسه 
شاهد اختلافاتی میان جریان  های داخلی مجلس باشیم. 
مشخصا طیف پایداری و همراهان قالیباف دو جریانی بودند 
که در داخل مجلس طی 3 سال اخیر به هماوردی روی آوردند. 
چه اینکه حتی پایداری ها برای آنکه قالیباف را از هیأت رئیسه 
و ریاست پایین بیاورند چند بار از تمام  توان خود برای حضور 
در هیأت رئیسه استفاده کردند که در هیچ مقطعی نیز توفیقی 
کسب نکردند. این در حالی است که چه در مجلس یازدهم 
و چه در مجلس آینده طیف تندرو اصولگرا به دنبال حذف 
قالیباف و کسب اکثریت کرسی های مجلس است. اصولگرایان 
سنتی نیز به دنبال تشکیل مجلسی انقلابی، اما نه تند هستند. 
گرچه آنها در دور یازدهم برای اینکه بتوانند وحدت جریانی 
داشته باشند مجبور به پذیرش برخی چهره های پایداری و 
همچنین قالیبافی ها شدند؛ اما به نظر نمی رسد که در انتخابات 
آینده ائتلافی در کار باشد. آنچه مسلم است اصولگرایان با توجه 
به عملکرد ناموفق و بسیار پر انتقاد مجلس یازدهم در انتخاباتی 
مشارکتی چندان شانسی برای رقابت ندارند و آنچه شانس آنها 
را بالا می برد کاهش یا عدم مشارکت مردم در انتخابات است. 
آن هم در شرایطی که اصولگرایان در انتخابات پیش رو چند 

پاره خواهند شد و ائتلافی در کار نخواهد بود.
 

    ماجرایی که مجلس را تحت الشعاع قرار داد
مجلس یازدهم طی عملکرد قریب به ۴ ساله خود از 
مواجهه و تقابل با دولت سیزدهم تا ابهامات عملکردی درون 
پارلمانی مسائل مختلفی را پیش روی خود دید که شاید یکی 
از مهم ترین این مسائل که تمامیت مجلس و نمایندگان را 
تحت الشعاع قرار داد و با واکنش های بسیاری هم مواجه شد 
ماجرای خودروهای شاسی بلند دریافتی نمایندگان بود که 
برای نخستین بار احمد علیرضابیگی نماینده تبریز از آن 

پرده برداشت و آن را افشا کرد. اتفاقی از این قرار که به روایت 
علیرضابیگی سیدرضا فاطمی امین وزیر پیشین صمت که با 
استیضاخ نمایندگان کنار رفت برای عدم استیضاح خود به 
نمایندگان خودروی شاسی بلند اعطا کرده است. ادعایی که 
وزیر در مجلس آن را تکذیب کرد، اما ماجرا پایان نیافت و 
ابعاد و تبعات آن تا دستگاه های بیرون از مجلس نیز کشیده 
شد و حتی پای دولت و دستگاه قضائی نیز به آن باز شد، اما 
در نهایت با برائت نمایندگان از دریافت چنین خودروهایی و 
ثبت شکایت از علیرضابیگی در هیأت نظارت بر نمایندگان 
و حتی حضور یافتن وی در دادگاه این ماجرا به ظاهر پایان 
یافت. این در حالی است که علیرضابیگی پس از فعل و 
انفعالات بسیاری که در این حوزه صورت گرفت هنوز هم بر 
روی مواضع اولیه خود پا برجاست و از طرفی نیز این بحث 
مطرح شد که اگر هم خودرویی هم دریافت شده برای خود 
نمایندگان نبوده و یا برای اقوام و نزدیکان خود گرفته اند یا 
اساسا کارمندان مجلس بخشی از این خودروها را دریافت 
کرده اند. با این همه هنوز هم جامعه نسبت به اصل موضوع و 

پشت پرده های آن اقناع نشود.
 

    150 نماینده و کارمند مجلس شاسی بلند گرفتند
یک نماینده تهران در مجلس یازدهم در خصوص ماجرای 
شاسی بلندها و عدم موضع گیری در خصوص آن اظهار داشت: 
من مستقیما در این زمینه موضع گیری نکردم و دلیل آن هم 
روشن است. به دلیل اینکه زمانی که موضوع استیضاح وزیر 
مطرح شد، آمدند این موضوع خودروهای تخصیص یافته را که 
به دو سال قبل از آن برمی گشت را به صورت یک مطلب جدید 
مطرح کردند! اصلا مناسبتی با همدیگر نداشت. سیدمصطفی 
میرسلیم در خصوص اینکه این اتفاق فساد بوده یانه گفت: 
به نظر من یک مقدار ویژه خواری در این قضیه وجود داشته 
است. وی در خصوص اینکه چند نفر این خودروها را دریافت 
کردند، بیان کرد: من فکر می کنم آن طور که من یادم می آید، 
فهرستی که ما داشتیم در حدود ۱۵۰ نفر اینطورها بودند. ولی 

نه اینکه همه شان نماینده باشند چون به کارکنان مجلس هم 
اختصاص پیدا کرده بود که یک عده از دریافت کنندگان خودرو 
هم از کارکنان مجلس بودند. میرسلیم اضافه کرد: اصلا به اسم 
خودشان نبود. آنهایی که گرفته بودند به اسم خانواده هایشان 
بود و یا آشناهایی که معرفی کرده بودند. یکسری هم به اسم 
کارکنان مجلس بود مثلا مدیران مجلس و... وی در خصوص 
آنهایی که این بستر را فراهم کردند، ادامه داد: اصلش که 
مدیریت مجلس است. به نظر من یک مقدار ویژه خواری در 
این قضیه وجود داشته است. میرسلیم در خصوص مدیریت 
قالیباف گفت: شما می دانید که من اگر از ابتدا قبول داشتم 
که مدیریت آقای قالیباف می تواند مفید و موثر واقع شود، 
برای ریاست مجلس نامزد نمی شدم. اگر برای ریاست مجلس 
نامزد شدم به دلیل این بود که می دانستم مشکل است برای 
آقای قالیباف با تمام تجربه ای که در زمینه اجرایی دارد در 
سمت های مختلفی داشته است که بیشترش هم جنبه  نظامی 
انتظامی داشته و یک بخشی اش هم جنبه  شهری داشته، به نظر 
می رسید که برای مدیریت کردن بر مجلس کفایت نمی کند. 
به همین دلیل بود که من خودم را برای ریاست مجلس مطرح 
کردم ولی رای نیاوردم. نماینده تهران در خصوص نقاط ضعف 
و قوت قالیباف اذعان کرد: مدیریت مجلس یک مدیریتی 
است که نیازمند شور بسیار گسترده است. اصلا از مجلس 
همین برمی آید دیگر. یک مدیریتی نیست که بگوییم رئیس 
فرماندگی مجلس را به عهده دارد. نمی توانیم بگوییم که چیز 
موفقی از آب درخواهد آمد چون اصلا شور و مشورت کردن 
با فرماندهی کردن دو مقوله  مختلف است. به نظر من خیلی 
خوب بود که رئیس مجلس می توانست از افراد باتجربه و با 
درایت و با علمی که در مجلس کنونی وجود دارند بهره مند 
شود، ما در مجلس کنونی بیش از ۵۰ استاد دانشگاه و قاضی 
داریم که این یک سرمایه  بسیار مهمی است. وی افزود: من 
ایرادی که همیشه به این مسائل داشتم برمی گردد به اینکه 
یک جریان زد و بندی متاسفانه بر بسیاری از مجالس ما حاکم 

بوده است و اثر خودش را هم گذاشته است دیگر. 

»آرمان ملی« ابعاد تازه ای از ماجرای خودروهای اعطایی به نمایندگان را بررسی می کند

تقابل علنی عضو موتلفه با رئیس مجلس
      سیدمصطفی میرسلیم:  متهم اصلی پرونده شاسی بلندها مدیریت مجلس است

    اگر مدیریت قالیباف را قبول داشتم نامزد ریاست مجلس نمی شدم

وزیر مهاجرت کانادا خبر داد

قاضی زاده هاشمی دیپورت شد 
وزیر روحانی: هیچ عضو خانواده ام در 

خارج، تابعیت یا اقامت ندارد

آرمان ملی – یاسمین طالقانی: ۲۰ 
مرداد بود که برخی سایت ها تصویری از  
سیدحسن قاضی زاده هاشمی، وزیر بهداشت 
دولت اول حسن روحانی در کانادا منتشر 
کردند که  نشان می داد او به همراه همسرش در 
استان کبک کانادا حضور دارد، اما دیروز مارک 
میلر، وزیر مهاجرت کانادا در صفحه کاربری اش 
در شبکه اجتماعی )X( ایکس اعلام کرد که 
دولت این کشور امکان اقامت موقت را تا مدت 
36 ماه برای قاضی زاده هاشمی، وزیر بهداشت 
پیشین ایران در دولت »حسن روحانی« لغو 
می کند. به نوشته رویترز، این اقدام پس از 
آن انجام می شود که طبق برخی گزارش ها، 
قاضی زاده هاشمی در مونترال کانادا رویت 
شده بود. بند ۲۲ قانون حفاظت از مهاجران و 
پناهندگان به وزیر مهاجرت کانادا این اختیار را 
می دهد که اقامت موقت یک شهروند خارجی 
را تا سه سال )36 ماه( لغو کند. میلر در ادامه 
ادعاهای دولت کشورش علیه ایران مبنی بر 
نقض حقوق بشر، بدون فاش کردن محل اقامت 
قاضی زاده هاشمی، اینکه آیا او در وهله اول 
به دنبال اخذ اقامت بوده یا نه و بدون اشاره به 
اینکه این اطلاعات درباره او از کجا کسب شده 
است، گفت: این تصمیم، چنانکه به قاضی زاده 
هاشمی نیز اعلام شده، مربوط به »رعایت 
نکردن حقوق بشر از سوی ایران« است. کانادا 
در سال ۲۰۱۲ روابط دیپلماتیکش را با ایران 
قطع کرد. این کشور همچنین در سال گذشته 
تحریم های متعدد حقوق بشری نیز علیه ایران 
اعمال کرد. ایران دولت های غربی را که خود 
دارای پیشینه بدی در رعایت حقوق بشر 
هستند، فاقد اعتبار برای اظهارنظر درباره امور 
داخلی ایران و وضعیت حقوق بشر دانسته  

است.

   دفاع قاضی زاده هاشمی از اقدامش
سیدحسن قاضی زاده هاشمی، وزیر اسبق 
بهداشت کشورمان در واکنش به اقدام اخیر 
وزیر مهاجرت دولت کانادا مبنی بر عدم 
صدور روادید ورود به مدت 36 ماه برای وی 
به »خبرآنلاین«، گفت: این موضوع از نظر 
من هیچ اهمیتی ندارد. تازه از سفر برگشته ام 
و برنامه ای هم برای سفر مجدد به آن کشور 
نداشته و ندارم ولی پاسخ اقدام غیرحرفه ای 
و تبلیغاتی وزیر کانادایی را از مجاری حقوقی 
خواهم داد. دکتر قاضی زاده افزود: من به واسطه 
تخصصم و حضور در کنگره های بین المللی 
چشم پزشکی همواره به کشورهای بسیاری در 
قاره های مختلف جهان سفر داشته و دارم. در 
همین راستا اخیرا با ویزای توریستی مسافرت 
۱۸ روزه ای هم به کانادا داشتم.وزیر اسبق 
بهداشت کشورمان، تصریح کرد: البته این 
سفر عادی به واسطه افرادی که چهره شان 
برای همه شناخته شده است، حاشیه ساز 
شد؛ در حال حاضر بیش از یک هفته است 
که به کشور بازگشتم و طبق معمول مشغول 
کار حرفه ای طبابت و خدمات درمانی به مردم 
نجیب کشورمان هستم. وی تاکید کرد: تمام 
اعضای خانواده شامل همسر، فرزندان و نوه های 
من در ایران متولد شده، تحصیل کرده و با 
افتخار در کشورشان زندگی می کنند. هیچیک 
از آنان در هیچ مقطع زمانی تابعیت غیر ایرانی 
نداشته و ندارند و هیچ زمان هم از کشور کانادا 
یا کشور دیگری درخواست اقامت چه موقت و 

چه دائم نداشته اند.

   از رفتار سیاسی وزیر دولت کانادا 
متاسفم

دکتر قاضی زاده هاشمی گفت: افتخار من، 
خانواده و عزیزانم این است که در هر شرایطی 
و در جای جای میهن عزیزمان، خدمتگزار 
مردم در حوزه سلامت و در کنار آنان بوده و این 
افتخار را با هیچ چیز دیگری عوض نمی کنیم. 
وزیر بهداشت کشورمان در دولت اول دکتر 
روحانی، افزود: از رفتار سیاسی و تبلیغاتی وزیر 
دولت کانادا متاسفم و از همه هموطنانی که 
طی این مدت به بنده ابراز محبت داشته اند، 
به ویژه ایرانیان عزیز و شریف مقیم کانادا 

سپاسگزارم.

   سوابق قاضی زاده هاشمی
سیدحسن قاضی زاده هاشمی چشم پزشک، 
استاد دانشگاه علوم پزشکی تهران و وزیر اسبق 
وزارت بهداشت و درمان بود. او بنیانگذار اولین 
مطالعه کوهورت چشم پزشکی در خاورمیانه 
)مطالعه کوهورت چشم پزشکی شاهرود - از 
سال ۱3۸۷ تاکنون( است و ریاست مجموعه 
چشم پزشکی »نور« را که خود مؤسس آن 
بوده، برعهده دارد. وی از بنیان گذاران جهاد 
سازندگی )نهادی که بعد از انقلاب برای خدمت 
به روستائیان و ساکنان مناطق محروم تأسیس 
شد( است و پایه گذاری بنیاد خیریه نورآوران 
سلامت )سال ۱3۸۱( از دیگر اقدامات او 
است. هاشمی در سال ۱39۲ به عنوان وزیر 
بهداشت، درمان و آموزش پزشکی انتخاب 
شد و در دی ماه ۱39۷ از این سمت استعفا داد. 
طرح ملی »تحول نظام سلامت ایران« از جمله 
خدمات وی در دوران وزارت است. هاشمی 
پس از پایان تحصیلات، فعالیت آکادمیک 
خود را به مدت بیش از 3۰ سال در دانشگاه 
علوم پزشکی تهران و بیمارستان فارابی گذراند. 

   عکس تزئینی است

چیزی به اسم 
شوکر وجود ندارد

نمایندگان هنوز پیگیر لایحه حجاب هستند. امیرحسین 
بانکی پور، نماینده اصفهان اظهار کرد: سخت ترین مجازات ها 
برای افرادی است که با بیگانگان در ارتباط هستند. وی از 
وجود مافیای چادر مشکی در کشور خبر داد و گفت: مافیای 
سختی پشت واردات چادر مشکی وجود دارد که نیاز است 
به جد دولت برای تاسیس کارخانجات تولید چادر مشکی 
وارد عرصه شود. بانکی پور با بیان اینکه دائم در رسانه ها 
روایت سازی غلط از قانون عفاف و حجاب می شود که بسیار 
دور از واقعیت و به گونه ای که بعضی از شایعات شبیه به جوک 
مطرح شده است، افزود: قانون نهایی مصوب شده بسیار 
متفاوت از شایعات اخیر برخی رسانه های به خصوص معاند 
است. مثلا در قانون چیزی به اسم شوکر وجود ندارد اما در 

خبرها دیدیم شایعه ای در این مورد منتشر شده بود.

 کنایه همتی
 به وزیر خارجه

رئیس اسبق بانک مرکزی هر روز توئیت می زند. دیروز 
عبدالناصر همتی در یادداشتی در فضای مجازی در واکنش 
به اظهارات وزیر امور خارجه که گفته بود »پول بلوکه شده ای 
در هیچ کشوری نداریم« نوشت: اگر این حرف درست باشد، 
یعنی در حال حاضر چندین میلیارد دلار ارز در اختیار دولت 
سیزدهم قرار دارد. وی افزود: در سال های ۹۸ و ۹۹ به دلیل 
تحریم حداکثری ترامپ و نتیجتا عدم امکان استفاده از این 
منابع مسدودی، جهت واردات، بازار ارز دچار التهاب شد. 
همتی عنوان کرد: در حال حاضر که این ذخایر ارزی به دلایلی 
که روشن است، آزاد شده اند، خوب است رسانه های به جای 
نشر مطالب کذبی نظیر دادن اطلاعات به صندوق بین المللی 
پول، حداقل بگویند که این چندین میلیارد دلار از قبلی ها به 

دولت رسیده است!


